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Vlada Županije Zapadnohercegovačke u suradnji s gospodarstvenicima za bolji život građana.

  

Gospodarski forum Županije Zapadnohercegovačke, koji se održao jučer u prostorijama hotela
Bigeste u Ljubuškom, okupio je preko 120 osoba iz gospodarskog i vladinog sektora s ciljem
ostvarivanja intenzivne suradnje i dijaloga između Vlade i gospodarstvenika. Prema indeksu
razvijenosti u Federaciji BiH, Županija Zapadnohercegovačka se nalazi na drugom mjestu s
poslovnim rezultatima, za što su zaslužni gospodarstvenici čije je sjedište u ovoj Županiji. S
ovim događajem Vlada Županije je prepoznala važnost otvorenog dijaloga te pružila ruku
suradnje gospodarstvenicima.
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  „Čestitam i zahvaljujem se našim gospodarstvenicima na uspješnim poslovnim rezultatima“,kazao je Predrag Čović, predsjednik Vlade Županije Zapadnohercegovačke. Cilj Vlade jepomoći gospodarstvenicima u poboljšanju uvjeta za daljnji razvitak gospodarstva i bolji životgrađana u Županiji.  U panel diskusiji na temu „Mogućnosti, potrebe i izazovi privatnog sektora u ŽZH“ sudjelovali suPetar Ćorluka, vlasnik Violeta d.o.o. Grude, Ivan Pavković, direktor Mesne industrije Rakitnod.o.o. Posušje, Eugen Šušak, direktor TT kabeli d.o.o. Široki Brijeg, Stjepan Primorac, direktorHotela Bigeste d.o.o. Ljubuški i Miljenko Crnjac, vlasnik MCI d.o.o. Široki Brijeg. Tijekom prvepanel diskusije istaknuto je nekoliko problema. Prvi je problem obrazovanja tj. potreba zauvođenjem dualnog obrazovanja u obrazovni sustav, zatim problem s nedostatkom radnesnage te visoki porezi i doprinosi na plaće.  „Gospodarstvenicima je važno da se kreira ambijent za ulaganje i da su zaposlenici zadovoljni.Bez dobrog ambijenta nema novih investicija, bez investicija nema novog zapošljavanja iopstanka i povratka naših ljudi iz inozemstva“, kazao je Petar Ćorluka, vlasnik Violeta d.o.o.Grude, jedne od najvećih tvrtki u Županiji. Ćorluka je dodao kako bi trebalo raditi naobrazovanju, uvesti dualno obrazovanje i prekvalifikacije određenih profesija kojih je trenutnomanjak. Važno je smanjiti iznos koji poslodavci plaćaju za poreze i doprinose. „Poslodavci bisav višak dali zaposlenicima“, dodao je Ćorluka.  

 2 / 4



Održan Gospodarski forum Županije Zapadnohercegovačke
Četvrtak, 30 Studeni 2023 21:08

  Eugen Šušak, direktor u TT kabeli d.o.o. Široki Brijeg, je naveo kako je za razvoj poslovanjagospodarstvenika bitno ubrzati rad javne uprave na svim razinama. „Važno je poboljšati brzinureakcije vladajućih struktura prema inicijativama gospodarstvenika poput razvoja infrastrukture,širenja gospodarskih zona, te razvoja elektroenergetskih mreža“, naveo je Šušak.  Poslodavci su se složili kako će redoviti susreti poput ovoga između Vlade i gospodarstvenika,ukoliko se nastave, napraviti veliki napredak. Dodali su kako je nakon ovakvog susreta važnozacrtati ciljeve, rokove i zaduženja i krenuti u realizaciju.  „Kreiranje pozitivnog poslovnog okruženja u Županiji Zapadnohercegovačkoj“ tema je drugepanel diskusije na kojoj su sudjelovali predsjednik Vlade Predrag Čović, ministrica obrazovanja,znanosti, kulture i športa Daniela Perić, ministar zdravstva, rada i socijalne skrbi Tomislav Pejić,ministar prostornog uređenja, graditeljstva i zaštite okoliša Zvonimir Širić i savjetnik ministarstvagospodarstva Petar Pišković. Predstavnici Vlade su nastojali pružiti odgovore na pitanjapostavljena od strane poduzetnika te istražiti što sve Vlada, zajedno s resornim ministarstvima,može pomoći gospodarstvenicima. Predstavnici Vlade su pozdravili inicijativu gospodarstvenikaza osnivanje udruge poslodavaca na razini Županije.  
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  Nakon dvije panel diskusije zaključeno je kako je potrebno poduzeti korake u smjeru uvođenjadualnog obrazovanja u srednje škole, kao i zajednički uputiti inicijative prema resorniminstitucijama na Federalnoj razini za smanjenje poreza i doprinosa na plaće radnika. Vlada jepozdravila inicijativu gospodarstvenika za osnivanje udruge poslodavaca na razini Županije.  U programu Gospodarskog foruma Županije Zapadnohercegovačke sudionicima supredstavljene dvije prezentacije. „Izazovi i očekivanja u energetskom sektoru“ tema jeprezentacije koju su predstavile Marija Đogić i Sonja Sušac iz poduzeća Elektroprivreda HZ HB.Dalibor Milinković, izvršni direktor za projekte i razvoj u Razvojnoj banci Federacije BiH, održaoje prezentaciju na temu „Programi razvojne banke F BiH“.
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